
Referat af møde angående udkast til solceller Haxholm 

Tirsdag d. 28-1 2025 

Forsamlingshuset var stort set fyldt med folk  

Copenhagen Green Energy Thomas Wiene 

Mødets punkter:  

1. Projektareal som angivet i brevet udsendt til enkelte borger: 75 ha 

2. Forløbet indtil nu og fremadrettet 

3. Spørgsmål og forslag 

Punkt 1 

- Der blev vist kort med drikkevandsmagasiner (det bliver lagt ud/ sendt) 

- Selve anlægget bliver sydvendt 2,8 m over terræn, stålstopler 1,2-1,6 m 

- Kan stå i 30 år  

- Vaskes med vand, hvis nødvendigt 

- Der bliver fastfrosset penge til fjernelse 

- Klimaaftryk - efter 1- 1½ år er anlægget tjent hjem  

- Læhegn §25 tæt ved vej 

- Der udarbejdes fotopunkter i 3D, som viser projektet over tid 

- Naturplejeplan  

Punkt 2 

- Ideoplæg Favrskov kommune 

- Lokalplans- og kommuneplanstillæg proces 

- Høringsperioder og borgermøde 

- Årlig VE bonus til naboer inden for 200 m 

- Salgsoption 

- Værditabsordning 

- Kommunal grøn pulje  

o 125000 pr. opstillet megawatt 

o Afhængig af arealstørrelse (1½-2 år fra nu) 

Punkt 3  

- Hvorfor her? Anlægget kan lægges, hvor der er nogen som vil lægge jord til 

- Hvad er risiko for forening på sigt (her glider Wiene af) 

- Hvad sker der ved konkurs? 

o 3 millioner værdi pr. Ha i anlægget plus indeks beregnet beløb, som er fastfrosset på 

en lukket konto – deponeret konto  

o Green Energy hæfter for at lukke anlægget, hvis der sker en konkurs 

- Er der investorer? 



o Nej ikke endnu  

o Ved andre projekter har der været firmaer fra andre lande fx Tyskland og Portugal 

- Er der planer om batteriopbakning i dette anlæg? Nej ikke pt – kun solceller  

- Hvor kommer kabelføringen til at løbe? 

o Station Thorsø. 5,3 km væk  

o Aftalen er med N1 

- Vil der være bygninger? 

o Ja transformer som vil blive placeret så den er mindst synlig 

- Er der tænkt over vej/ indfaldsvej 

o Jordvej en indgang intet vedligehold, så her kræves ikke så meget 

- Spørgsmål til kabler, grønne områder osv.  

o Nedgravede kabler 

o Gråt/ gul område som vist i udsendte brev – rekreativt område 

o Støjområde/ grønt areal vi skal tages med på høring 

- Overfladevand oversvømmelse osv. er det tænkt ind? 

o Det skal med i planlægningen 

- Flagermus påvirkning? 

o Biologer bliver sendt ud og det undersøges 

- Anden kommentar mest mulig beplantning 

- Afskærmning  

o Kommer først på tale når godkendt og hvis 

- Ønske om flere dialogmøder hvor landskabsarkitekter deltager 

- Forslag på papir fra Rapsvænget  

- Henriette fra Haxholm 

o Dette er et forslag! Vi har en ansøgning inde om dette projekt, samt der er også er en 

ansøgning inde på evt. skovrejsning på området 

▪ Bliver kun til noget HVIS alle er med på det, og der kan findes en fornuftig 

løsning ellers ikke 

- Kan anlægget laves uden hegn? 

o Nej  

o Stærk strøm – lovkrav 

o Det skal være markeret 

- Tidligere afgørelse i forhold til værdiforøgelse/ nedsættelse  

o Se nettet 

o Link kan komme  

- Der kom forslag om afstemning i forhold til anlægget, dette blev dog ikke til noget 

Fremtidige møder ønskes afholdt kl. 19.00 

Der blev lavet en mailliste som Mette fra Bøstrup forsamlingshus står for 

Skriv til Mette Andersen på: boestrup.forsamlingshus@gmail.com  



Der vil blive lavet en fane på Bøstrup Forsamlingshus hjemmeside omkring dette projekt, hvor man 

kan orientere sig omkring projektet 

Hjemmeside: https://boestrup-forsamlingshus.dk/ 

Der er også oprettet en facebookside: Solcellepark Haxholm/ Bøstrup  

 

https://boestrup-forsamlingshus.dk/

